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Protokół nr 12/2019 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania  Rady Miejskiej w Suwałkach  odbytego              

w dniu 21 października 2019 r. w godz. od 16:15 do 17:50  w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach. 

 
Obecni członkowie Komisji Oświaty i Wychowania:   
1/  Anna Ruszewska               - Przewodnicząca Komisji 

2/ Jarosław Schabieński          - Wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Anna Maria Gawlińska 

4/ Adam Ołowniuk  

5/ Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni: 
1/ Mariola Brygida Karpińska 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  
1/ Ewa Beata Sidorek                  - Zastępca Prezydenta Miasta 

2/ Alicja Jacewicz                       - Naczelnik Wydz. Oświaty i Wychowania  

3/ Agnieszka Domalewska         - Naczelnik Wydz. Kultury i Sportu 

4/ Andrzej Putra                          - Wicedyrektor I LO  z Oddz. Dwujęz. im. Marii Konopnickiej 

5/ Romuald Borkowski               - Dyrektor ZS nr 2 

6/ Alicja Węsierska-Kwiecień    - Dyrektor ZS nr 1 

7/ Piotr Zieliński                        - Dyrektor SP nr 11 z Oddz. Integ. im. gen. bryg. pil. W. Urbanowicza  

8/ Magdalena Aniszczyk             - rodzic 

9/ Sylwia Kowalczyk                  - rodzic 

10/ Sylwester Krejpcio               - rodzic 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
  

Anna Ruszewska powitała zebranych i przypomniała, że porządek posiedzenia został przesłany 

wraz z materiałami. 

 

Głosowanie nad przyjęciem porządku posiedzenia: 

za                                                -   5  radnych 

przeciw                                       -   0 

wstrzymało się od głosu             -   0. 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1.   Przyjęcie protokołu nr 11/2019 z dnia 16 września 2019r. ze wspólnego  posiedzenia    

Komisji  Oświaty Wychowania oraz Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego  trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach w czteroletnie I Liceum 

Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej                            

w Suwałkach. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta 

Podhorskiego w Suwałkach  funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach 

w czteroletnie II  im. gen. Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia   

dotychczasowego trzyletniego III Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami 
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Dwujęzycznymi im. Alfreda Lityńskiego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole 

Szkół nr 1 w Suwałkach w  czteroletnie III Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami  

Dwujęzycznymi im. Alfreda Lityńskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole 

Szkół  nr 1 w Suwałkach. 

5.   Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 

w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach 

w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

6.    Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia      

dotychczasowego trzyletniego V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach       

funkcjonującego w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie 

V Liceum Ogólnokształcące w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół 

Technicznych  w Suwałkach. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia     

dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego      

w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach w pięcioletnie 

Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 6 im. Karola 

Brzostowskiego w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia  

dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr   

3 w Suwałkach  funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego  czteroletniego Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonującego  

w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 4 w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach. 

10.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia  zakończenia działalności  

 Gimnazjum nr  3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

11.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

 Gimnazjum nr  2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach. 

12.  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu      

Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

13.  Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 11/2019 z dnia 16 września 2019 r. ze wspólnego posiedzenia Komisji 

Oświaty i Wychowania oraz Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej                         

w Suwałkach. 

 

Anna Ruszewska zapytała o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag,  

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu : 

za                                                -   5 radnych 

przeciw                                       -   0 

wstrzymało się od głosu             -   0. 

Protokół został  przyjęty jednogłośnie. 
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Ad  pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii 

Konopnickiej w Suwałkach w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 

Projekt  uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

                                                                                                                                             

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego  trzyletniego I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. 

Marii Konopnickiej w Suwałkach w czteroletnie I Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami 

Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach  

funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach w czteroletnie II  im. gen. Zygmunta 

Podhorskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego trzyletniego II Liceum Ogólnokształcącego im. gen. Zygmunta Podhorskiego 

w Suwałkach  funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach w czteroletnie II  im. gen. 

Zygmunta Podhorskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia   dotychczasowego 

trzyletniego III Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda   

Lityńskiego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach 

w  czteroletnie III Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami  Dwujęzycznymi im. Alfreda    

Lityńskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół    nr 1 w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                   

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia   

dotychczasowego trzyletniego III Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. 

Alfreda Lityńskiego w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 1 w Suwałkach 

w  czteroletnie III Liceum Ogólnokształcące z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Alfreda    

Lityńskiego w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół    nr 1 w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonującego 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie Liceum Ogólnokształcące dla 

Dorosłych w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowego trzyletniego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Suwałkach 

funkcjonującego w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie Liceum 

Ogólnokształcące dla Dorosłych w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych 

w Suwałkach 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9  do protokołu.  

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia    dotychczasowego 

trzyletniego V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach    funkcjonującego w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach w czteroletnie V Liceum Ogólnokształcące w Suwałkach  

funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych  w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 
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przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia      

dotychczasowego trzyletniego V Liceum Ogólnokształcącego w Suwałkach funkcjonującego 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach w czteroletnie V Liceum Ogólnokształcące 

w Suwałkach  funkcjonujące w Zespole Szkół Technicznych  w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11  do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia    dotychczasowego 

czteroletniego Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 6 im. 

Karola Brzostowskiego w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 2 w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego  w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia      

dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół 

nr 6 im. Karola Brzostowskiego w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 2 w Suwałkach 

funkcjonujące w Zespole Szkół nr 6 im. Karola Brzostowskiego  w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13  do protokołu.  

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

czteroletniego Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół 

Technicznych w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały przesłany został wraz               

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia      

dotychczasowego czteroletniego Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół 
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Technicznych w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 3 w Suwałkach funkcjonujące 

w Zespole Szkół Technicznych w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego  

czteroletniego Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 

4 w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole Szkół 

nr 4 w Suwałkach 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali  wraz                

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia      

dotychczasowego czteroletniego Technikum  nr 4 w Suwałkach funkcjonującego  w Zespole 

Szkół nr 4 w Suwałkach w pięcioletnie Technikum nr 4 w Suwałkach funkcjonujące w Zespole 

Szkół nr 4 w Suwałkach 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

Gimnazjum nr  3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
     

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum nr  3 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności  

Gimnazjum nr  2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  
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Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia zakończenia 

działalności Gimnazjum nr  2 w Suwałkach funkcjonującego w Zespole Szkół nr 4 w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Żłobka 

Miejskiego w Suwałkach 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Anna Ruszewska przypomniała, że projekt  przedmiotowej uchwały radni otrzymali wraz                 

z materiałami.  

Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało  -   5 radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 

Ewa B. Sidorek przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania 

stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży. Nadmieniła, że 

projekt tej uchwały był przedmiotem dyskusji Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 

dzisiejszym. Jest to temat, który swoim zakresem obejmuje dzieci i młodzież suwalskich szkół. 

Zwróciła się z prośbą o zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. Poinformowała, że         

w wyniku dyskusji członków Komisji Kultury, Sportu i Turystyki zmieniony został zapis § 2.4. 

wykreślone zostało zdanie: „W szczególnie uzasadnionych przypadkach Prezydent Miasta może 

przyznać jedenaste stypendium w ramach zarezerwowanej na ten cel puli”. Nowe brzmienie jest 

następujące: „W ciągu roku może być przyznanych do dziesięciu stypendiów”.  Poinformowała, 

że osoby ubiegające się równocześnie o stypendium artystyczne Prezydenta Miasta Suwałk dla 

dzieci i młodzieży i o nagrodę Prezydenta Miasta za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej mogą otrzymać w danym roku tylko jedno z powyższych: albo nagrodę albo 

stypendium. Nadmieniła, że w pracach zespołu uczestniczył radny Marek Zborowski-Weychman- 

autor interpelacji i projektu uchwały oraz radna Anna Gawlińska. 

Adam Ołowniuk zapytał ile razy dana osoba może otrzymać stypendium artystyczne Prezydenta 

Miasta, czy są jakieś ograniczenia i czy wiadomo ile jest osób spełniających kryteria do jego 

otrzymania. 

Ewa B. Sidorek poinformowała, że takiego zapisu w projekcie regulaminu przyznawania 

stypendiów artystycznych Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży nie ma. Osób, które 

spełniają wszystkie kryteria może być dużo, są do dzieci funkcjonujące przy SOK-u, w szkołach. 

Pierwsza edycja przyznawania przedmiotowego stypendium zweryfikuje liczbę osób. 
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Marek L. Zborowski-Weychamn stwierdził, że zgodnie z projektem uchwały to Prezydent 

podejmuje decyzję o przyznaniu stypendium i jest realna szansa, że zwiększona zostanie liczba 

stypendiów, a Rada Miejska może pulę finansową zwiększyć. Nadmienił, że każde dziecko 

udzielające się artystycznie - teoretycznie ma szanse- na zostanie stypendystą a takich dzieci  w 

mieście jest parę tysięcy, samych tańczących dzieci jest około tysiąca.  

Ewa B. Sidorek powiedziała, że nie ma wątpliwości, iż każdy nowy program, który jest wdrażany 

zawsze podlega ewaluacji i ocenie. Ewentualne zmiany po pierwszej edycji tego programu w dużej 

mierze zależeć będą od możliwości finansowych Miasta, a pewne wnioski będą już znane po 

pierwszej ocenie i weryfikacji. 

Jarosław Schabieński zapytał, dlaczego jednym z kryteriów przyznania stypendium 

artystycznego jest bycie uczniem suwalskiej szkoły podstawowej lub ponadpodstawowej. 

Stwierdził, że zdarzają się przypadki podjęcia nauki zdolnego ucznia zameldowanego na pobycie 

stałym w Suwałkach np.  w Supraślu, czy innej szkole artystycznej poza Suwałkami. Takie osoby 

również powinny mieć możliwość aplikowania do przedmiotowego stypendium. Taka osoba, żeby 

rozwijać swoje pasje, zdolności artystyczne jest zmuszona do wydatkowania sporej kwoty 

pieniężnej. Projekt ten nie bierze pod uwagę dzieci pochodzących z Suwałk i uczących się poza, 

które wybrały karierę artystyczną i mają w tym względzie pewne osiągnięcia a potrzebują na to 

spore środki finansowe. 

Ewa B. Sidorek zanotowała tę uwagę i  poinformowała, że ideą tego programu jest  wspieranie 

zdolnych dzieci i młodzieży mieszkającej w Suwałkach, posiadających Suwalską Kartę 

Mieszkańca. Jeżeli będzie taka potrzeba, to w przyszłości regulamin będzie mógł ulec zmianie pod 

kątem zdolnych Suwalczan mieszkających i uczących się w innych miejscowościach. 

Poinformowała również, że Komisja Kultury, Sportu i Turystyki jednogłośnie zaopiniowała wraz 

ze zgłoszoną autopoprawką projekt przedmiotowej uchwały. 

Anna Ruszewska zapytała członków Komisji Oświaty i Wychowania o opinię projektu uchwały 

w sprawie ustanowienia i zasad przyznawania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta 

Suwałk dla dzieci i młodzieży.  

Wszyscy członkowie wyrazili pozytywną opinię. Radny Jarosław Schabieński wyraził 

pozytywną opinię z uwagą o zmianę kryterium dot. nauki w suwalskich szkołach. 

Anna Ruszewska poinformowała, że otrzymała pismo od Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

sprawie oddelegowania członka Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej do udziału w 

audycji radiowej „Z Ratusza” w dniu 25 października o godz. 715.   

Radny Adam Ołowniuk został oddelegowany do udziału w nagraniu. 

Ewa B. Sidorek zaprosiła członków Komisji Oświaty i Wychowania do udziału w IV Gali Ucznia 

Zdolnego, która odbędzie się dnia 28 października o godz. 11oo w sali im. Andrzeja Wajdy 

Suwalskiego Ośrodka Kultury. 

Jarosław Schabieński wyraził zaniepokojenie, przede wszystkim w imieniu rodziców, likwidacją 

stanowisk niań w grupach trzylatków w suwalskich przedszkolach. Jest to rzecz absolutnie 

niedopuszczalna, dla tak małych przedszkolaków nianie są niezbędne, pełnią rolę opiekuńczą         

w momencie, kiedy nauczyciel nie może zająć się tak małym dzieckiem. Likwidacja niań 

ograniczy możliwości chodzenia na spacery, przeprowadzenia wielu zabaw, ograniczy wiele 

elementów nie tylko opiekuńczych, ale również wychowawczych. Ze względu na etap rozwoju 

trzylatków niania jest niezbędna. 

Ewa B. Sidorek  potwierdziła, że została podjęta decyzja likwidująca etat niań  w suwalskich 

przedszkolach. Przedszkole to działalność własna samorządu. Od wielu lat zatrudniane były panie, 

które są woźnymi przypisanymi po jednej do każdej z grup, dodatkowo oprócz zatrudnionych 

dwóch pań wychowawczyń, do grupy zatrudniane były nianie. Likwidacja etatu niań nie jest 

wbrew prawu, obowiązek kadrowy jest realizowany, w bardzo dużym stopniu jest to realizacja 

obowiązku opiekuńczego. Nadmieniła, że każda opiekunka-wychowawczyni  otrzymuje dodatek 

300 zł. Analizując możliwości i potrzeby przedszkola, podjęta została decyzje, że nianie od 

przyszłego roku szkolnego nie będą pracowały w przedszkolach. Od 1 grudnia 2019 r. rozpocznie 

działalność żłobek miejski, osoby pracujące jako nianie w przedszkolach będą mogły być                  
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w pierwszej kolejności zatrudnione w tej instytucji. Zatrudnienie pomocy w przedszkolach było 

na bardzo wysokim poziomie, nadmieniła, że sytuacja ta generuje ogromne wydatki a braki 

finansowe w oświacie są bardzo duże, jest to kwota ok. 6 mln zł., do końca roku na zabezpieczenie 

między innymi wynagrodzeń pracowników suwalskiej oświaty. Poinformowała, że po rozmowach 

z dyrektorami, Radami Rodziców a także z opiekunkami jednego z suwalskich przedszkoli jest 

pewna, że podjęta decyzja jest zasadna. 

Jarosław Schabieński podkreślił, że jest rzeczą oczywistą praca nauczycieli z dziećmi ale  mowa 

jest o dzieciach trzyletnich, którym trzeba pomóc w podstawowych czynnościach życiowych, 

które wymagają szczególnej opieki, z tego punktu widzenia obecność nań jest niezbędna, jest to  

niezwykle ważny element standardu opieki przedszkolnej. 

Ewa B. Sidorek  powtórzyła, że każda grupa przedszkolna do pomocy ma jedną woźną na całym 

etacie. Rolą dyrektora placówki jest podejmowanie takich działań, aby zapewnić wszelkie 

standardy opieki szczególnie opieki dzieci trzyletnich a z obserwacji wynika, że pomoc  i opieka 

w suwalskich przedszkolach sprawowana jest właściwie.  

Jarosław Schabieński powtórzył, że bardzo martwi się o dzieci trzyletnie pozbawione opieki nań, 

głównie w niesieniu pomocy w podstawowych czynnościach życiowych. Rola woźnej nie 

przekonuje, że będzie sprawowana właściwa opieka i pomoc. Zaznaczył, że nikt nie kwestionuje 

zgodności z prawem zorganizowania opieki. 

 Ewa B. Sidorek  porównała działalność suwalskiego przedszkola z przedszkolem przykładowo- 

w Augustowie, gdzie woźna zatrudniona jest na 1/2etatu i nie ma tam problemów z opieką nad 

dziećmi. W Suwałkach w przedszkolach woźne zatrudnione są na całym etacie i nie ma obaw, 

żeby pomoc i opieka była niewłaściwa. Do tej pory był wysoki standard zatrudnienia w 

przedszkolach na terenie miasta, jednak sytuacja finansowa w oświacie nie pozwala na zachowanie 

dotychczasowych standardów. Ocena pracy jest taka, że nauczyciele powinni zajmować się 

dziećmi zarówno trzyletnimi, jak i starszymi. 

Adam Ołowniuk wyraził zaniepokojenie swoje i rodziców trzylatków sytuacją związaną                   

z likwidacją etatu niani w przedszkolach. Stwierdził, że jest przeciwny podjętej przez samorząd 

decyzji w tej kwestii. Dodał, że wiadoma mu jest sytuacja finansowa oświaty, ale z pewnością 

likwidacja etatu niani nie jest wyjściem z sytuacji. 

Ewa B. Sidorek  powiedziała, że jest przekonana, że po likwidacji etatu niań pracownicy 

przedszkoli sobie poradzą. Decyzja ta jest podjęta stosunkowo wcześnie, żeby nianie, które są 

zatrudnione w większości na czas określony do 30.06.2020 r. mogły rozważyć możliwość 

przyjęcia propozycji pracy w miejskim żłobku, którego działalność rozpocznie się  01.12.2019 r. 

Jarosław Schabieński podkreślił, że podstawową kwestią jest zawsze dobro dzieci. Panie pełnią 

rolę służebną i z punktu bezpieczeństwa dzieci, komfortu przebywania w przedszkolu a poprzez 

likwidację niań komfort ten zostanie obniżony. Z tego punktu widzenia podjęta przez samorząd 

decyzja z pewnością obniży poziom opieki przedszkolnej. 

Marek L. Zborowski-Weychman zaproponował, aby na następne posiedzenie Komisji Oświaty         

i Wychowania zaprosić dyrekcje przedszkoli suwalskich w celu przedstawienia problemu z punktu 

widzenia zarządzających tymi placówkami oświaty. 

Anna Ruszewska odpowiedziała, że warto z takiej propozycji skorzystać.  

Ewa B. Sidorek  podkreśliła, że żłobek miejski rozpocznie działalność  od 01.12.2019 r. w 

związku z tym te decyzje muszą być już podjęte. 

Anna M. Gawlińska powiedziała, że jeżeli coś jest na wysokim poziomie to nie należy obniżać 

wypracowanych już standardów, tym bardziej, że trzeba poprawiać warunki życia mieszkańców 

zaczynając od najmłodszych obywateli naszego miasta. Podkreśliła, że propozycja pracy w 

miejskim żłobku skierowana do osób zatrudnionych jako nianie w przedszkolach to jest właściwie 

ultimatum. Wiadomo, że mając w perspektywie brak pracy od lipca 2020 r. lepszym złem jest 

podjęcie pracy w miejskim żłobku od 1 grudnia 2019 r. 

Ewa B. Sidorek  stwierdziła, że nie wie co będzie w przyszłym roku i trudno jest przewidzieć co 

może się zadziać. Poinformowała, że bierze pod uwagę realia finansowe, etatowe, zawodowe na 
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chwilę obecną propozycja złożona nianiom jest jednym z rozsądnych rozwiązań. Podkreśliła, że 

sytuacja ta przedstawiona została dyrektorom placówek, rodzicom i opiekunkom. 

Jarosław Schabieński podkreślił, jak ważną rolę pełnią nianie dzieci trzyletnich. Panie te 

powinny być non stop z tymi dziećmi, są one związane ze swoimi podopiecznymi emocjonalnie, 

co daje duży komfort i poczucie, że maluchy zaopiekowane są właściwie. 

Adam Ołowniuk stwierdził, że w sumie nie chodzi o to czy te panie są zatrudnione czy nie a o to, 

żeby te osoby zostały i pracowały z trzylatkami, co zapewni prawidłowy rozwój dzieci.  

Ewa B. Sidorek  zapewniła, że dwie opiekunki i jedna woźna przypisane do jednej grupy to nie 

jest niski standard opieki. 

Jarosław Schabieński stwierdził, że podjęta decyzja budzi wiele wątpliwości i powszechnego 

niezadowolenia  społecznego więc jest warta przemyślenia i cofnięcia. Podkreślił, jak wielką 

troską są nasze dzieci. 

Ewa B. Sidorek  podkreśliła, że również suwalskiego samorządu jest troska o dzieci. Przykładowo 

godziny pracy przedszkoli zostały dostosowane do potrzeb rodziców, suwalski samorząd nie 

dopuści do tego, aby dzieci były źle zaopiekowane albo nie było zapewnione bezpieczeństwo. 

Dodała, że podjęta decyzja wymusi większą pracę i zaangażowanie zatrudnionych nauczycieli. 

Sylwester Krejpcio w imieniu rodziców dzieci trzyletnich uznał, że tocząca się dyskusja, dotyczy 

głównie zatrudnienia pań a chodzi przecież o dobro dzieci. Stwierdził, że pomoc niań jest bardzo 

potrzebna, a wręcz niezbędna. 

Anna M. Gawlińska w związku z kolejnym pismem opiekunek żłobka w sprawie podwyżki płac 

zapytała, czy została udzielona odpowiedź na pierwsze pismo w tej samej sprawie. 

Ewa B. Sidorek  odpowiedziała, że opiekunki żłobka otrzymały odpowiedź na pierwsze pismo. 

Drugie pismo jest wynikiem tego, że podejmowane są prace nad tworzeniem budżetu na 2020 rok. 

W odpowiedzi otrzymały informację, że o tym jakiego rzędu będą podwyżki wiadomo będzie  po 

złożeniu budżetu miasta. Pismo to jest również przypomnieniem o tej grupie zawodowej i 

rozważeniem możliwości, wzorem roku 2019, przyznania dodatkowych pieniędzy oprócz 

planowanych podwyżek. 

Anna M. Gawlińska ponownie poprosiła o sprawdzenie warunków bhp podczas nauczania na 

lekcjach wychowania fizycznego w szkołach i o przedstawienie informacji na ten temat na piśmie. 

Podkreśliła, że z taką prośbą zwróciła się prawie rok temu. 

Ewa B. Sidorek  poinformowała, że badania i analizy w tym temacie zostały podjęte. Miasto 

dysponuje dokumentacją filmowo-zdjęciową. Sprawdzano również jak w dni pogodne 

wykorzystywana jest zewnętrzna infrastruktura sportowa w suwalskich szkołach. Wątpliwość 

budzi zbyt mała liczba przeprowadzanych lekcji W-F na świeżym powietrzu. 

Alicja Jacewicz podkreśliła, że Szkoła Podstawowa nr 11 z Oddziałami Integracyjnymi w pełni 

korzysta z zewnętrznej infrastruktury sportowej. 

Piotr Zieliński poinformował, że SP nr 11 dysponuje bardzo dobrymi warunkami, szczególnie 

obecnie, po położeniu specjalnej nawierzchni, dzięki której z płyty lodowiska można korzystać 

nawet poza sezonem zimowym. Nauczyciele wychowania fizycznego korzystają z tej możliwości 

i lekcje prowadzone są na świeżym powietrzu. Szczególny nadzór ma tutaj zastępca dyrektora, 

który również jest wuefistą. Nadmienił, że od początku roku szkolnego powstała następna czwarta 

już klasa sportowa, która ma w tygodniu 10 godzin W-F-u. w Szkole nie ma żadnych zagrożeń, 

sytuacja w sposób znaczący polepszyła się, a lekcje wychowania fizycznego są bezpieczne. 

Ewa B. Sidorek poinformowała, że 10 listopada 2019 r. zostanie oddana do użytku hala 

widowiskowo-sportowa „Arena”. Mała hala zagospodarowana została na potrzeby suwalskich 

szkół głównie ZS nr 2 i SP nr 4 z myślą, aby lekcje wychowania fizycznego były bezpieczne. 

Alicja Jacewicz poinformowała, że na poprzednim posiedzeniu Komisji odpowiadała, że Wydział 

Oświaty i Wychowania zbiera od dyrektorów szkół informacje na temat stanu przygotowań do 

rozpoczęcia roku szkolnego. Dyrektorzy nie zgłaszają  żadnych problemów przy organizacji lekcji 

wychowania fizycznego. Sprawozdania dyrektorów, jak również kontrole przeprowadzane przez 

Stacje Sanitarno-Epidemiologiczną w sprawie stanu bezpieczeństwa nie wskazują na 

nieprawidłowości i na jakiekolwiek zagrożenia. 
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Anna Ruszewska podkreśliła, że bezpieczeństwo na lekcjach wychowania fizycznego w szkołach 

jest to kwestia dobrego zarządzania i organizacji placówki. Podając za przykład Szkołę 

Podstawową nr 11 stwierdziła, że stan bezpieczeństwa jest zachowany. Znacząca jego poprawa 

wynika z obiektów sportowych, m.in. wspomniany już obiekt sportowo – rekreacyjny, jakim jest 

lodowisko i mniejsza ilość klas w tym roku, istotną rolę odgrywa tu współpraca nauczycieli tego 

przedmiotu, a w tej szkole jest bardzo dobra. Infrastruktura sportowa jest wykorzystywana w 

100%. 

Ewa B. Sidorek  podkreśliła ogromną rolę dobrej organizacji i zarządzania. Bardzo dużo zależy 

od współpracy dyrektora i zaangażowania nauczycieli. 

Anna M. Gawlińska wyraziła swoje zadowolenie z poprawy bezpieczeństwa na lekcjach 

wychowania fizycznego. Powiedziała, że zadane pytanie nie było bezpodstawne, gdyż wcześniej 

warunki miały wiele do życzenia. Nauczyciele skarżyli się na złe warunki bhp. Problem ten 

dotyczył nie tylko SP nr 11, ale wszystkich szkół w mieście. 

Anna Ruszewska zapytała czy wszyscy strajkujący w kwietniu 2019 r. nauczyciele otrzymali 

możliwość zrealizowania dodatkowych płatnych zajęć, które miałyby uzupełnić wiedzę uczniów, 

szczególnie z zakresu tematyki, która nie została przez nauczycieli zrealizowana, właśnie z 

powodu strajków. Czy może, zostały określone czy wykluczone przedmioty, które nie mogą być 

realizowane. 

Ewa B. Sidorek  poinformowała, że 22 października br. temat ponownie zostanie przedstawiony 

na Kolegium Prezydenta i po Kolegium informacja zwrotna zostanie wysłana do szkół. 

Poinformowała, że część szkół zgłosiła potrzebę realizacji zajęć dodatkowych, które wynikają z 

potrzeby uzupełnienia treści edukacyjnych nie zrealizowanych przez strajki. Szkoły swoje 

potrzeby określały różnie, była to przykładowo pomoc psychologiczno-pedagogiczna. Były też 

szkoły, które nie zgłosiły potrzeby zorganizowania dodatkowych zajęć. W chwili obecnej nie 

można odpowiedzieć na pytanie, czy wszystkie zgłoszone potrzeby w zakresie zajęć dodatkowych 

zostaną przez Kolegium zaakceptowane. 

Alicja Jacewicz dodała, że dużym problemem  jest organizacja zajęć dodatkowych w oddziałach 

przedszkolnych, gdzie nie ma możliwości realizacji zajęć dodatkowych. 

Piotr Zieliński wyraził swoje zaniepokojenie brakiem odpowiedzi na zgłoszone propozycje 

dodatkowych zajęć. Poinformował, że  przedmiotową informację złożył w terminie tj. 30 września 

2019 r. Po tygodniu został poinformowany o konieczności naniesienia poprawek dotyczących  

przede wszystkim zajęć artystycznych. Po dwóch dniach złożona została poprawka, do tej pory 

nie ma odpowiedzi w tej sprawie. Wszystkie dodatkowe zajęcia powinny rozpocząć się w dniu 21 

października i trwać do 20 grudnia 2019 r. Brak odpowiedzi może spowodować niezrealizowanie 

programu zajęć dodatkowych. Nadmienił, że poprzez udział w strajku nauczyciele stracili ok. 165 

tyś. zł., a zajęcia dodatkowe oszacowano na 50 tyś. zł. Wszyscy nauczyciele powinni mieć 

możliwość odrobienia zajęć, chyba, że sami nie chcą i nie widzą potrzeby ich realizowania. 

Poinformował, że jest i taka grupa nauczycieli. 

Ewa B. Sidorek  odpowiedziała, że prośba o naniesienie poprawek wynikała z tego, że mowa była 

o rozliczeniu roku budżetowego, a nie na cały rok szkolny. Takie nieporozumienia spowodowały 

opóźnienie w podjęciu decyzji dot. realizacji zajęć dodatkowych. Ostatnie, poprawione wnioski 

wpłynęły pod koniec ubiegłego tygodnia, w związku z tym dopiero 18.10.2019 r. materiały 

przekazane zostały na Kolegium Prezydenta. 

Marek L. Zborowski-Weychaman zapytał, czy w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym 

Wojewody Podlaskiego w stosunku do zmiany regulaminu wynagrodzenia nauczycieli będzie 

deklaracja samorządu wypłaty dodatku motywacyjnego już po miesiącu pracy. 

Ewa B. Sidorek  odpowiedziała, że aby przyznać dodatek motywacyjny muszą być spełnione 

wszystkie kryteria. W takim terminie w jakim kryteria będą spełnione będzie możliwość 

przyznania dodatku motywacyjnego. 

Jarosław Schabieński w nawiązaniu do odpowiedzi na interpelację radnej Anny M. Gawlińskiej 

dotyczącej opłat za wynajem pomieszczeń przez harcerzy powiedział, że odpowiedź ta w żaden 

sposób nie jest satysfakcjonująca. Harcerstwo jest organizacją szczególną, nieporównywalną            
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z innymi organizacjami, a przede wszystkim  nie prowadzącą działalności komercyjnej. Jest to 

organizacja niezwykle cenna, która powinna się rozwijać. Poinformował, że zostanie 

przygotowany projekt uchwały w sprawie zwolnienia harcerzy z jakichkolwiek opłat za 

wynajmowanie pomieszczeń. 

Anna Ruszewska zgodziła się z wypowiedzią radnego J. Schabieńskiego. Podkreśliła, że sama 

jest czynną instruktorką harcerstwa i nie do przecenienia jest wychowawcza misja i rola tej 

organizacji. 

Ewa B. Sidorek  poinformowała, że odpowiedź na tę interpelację przygotowywał Wydział 

Geodezji. Zachęcała i będzie zachęcać do powstawania harcerskich drużyn przyszkolnych. 

Nadmieniła, że w szkołach w których działają takie drużyny funkcjonuje harcówka, za której 

wynajmowanie harcerze nie płacą. 

Piotr Zieliński poinformował, że w swojej szkole proponował harcerzom bezpłatne korzystanie z 

pomieszczenia, ale nie byli tym zainteresowani. Propozycja może być ponowiona pod warunkiem, 

że będzie to szkolna drużyna harcerska. Nadmienił, że harcerstwo jest to zadanie wpisane w statut 

szkoły i nie ma problemu, żeby wygospodarować pomieszczenie szkolne na harcówkę z którego  

harcerze będą mogli korzystać bezpłatnie.  

Anna Ruszewska poinformowała, że chodzi raczej o problem techniczny, który polega na tym, 

że harcówka to nie to samo co klasa z ustawionymi ławkami, ale pomieszczenie przygotowane  i 

zrobione na wzór tego, co chcieliby harcerze. Samo udostepnienie pomieszczenia, które należy 

zostawić w stanie zastanym jest niesatysfakcjonujące dla wielu drużyn. Harcówki powinny być 

przystosowane do potrzeb zbiórek, utożsamiane z działalnością i tematyką harcerską. 

Jarosław Schabieński podkreślił, że harcerstwo związane jest z pewną obrzędowością. 

Ewa B. Sidorek  powiedziała, że bezpłatne udostępnianie pomieszczeń w szkołach szkolnym 

drużynom harcerskim nie jest problemem i nie budzi żadnych wątpliwości. Dyrektor placówki 

swoim uczniom udostępnia, nie na wyłączność, pomieszczenie szkolne. Problem bardziej dotyczy 

drużyn, które nie są umocowane w danej szkole i nie mają możliwości skorzystania z bezpłatnych 

lokali. 

Anna Gawlińska powiedziała, że otrzymana odpowiedź na interpelację jest bardzo enigmatyczna, 

z której właściwie nic nie wynika. Nadmieniła, że nie otrzymała odpowiedzi na temat Domu 

Harcerza. Odpowiedź na interpelację powinna być rzeczowa, czytelna i konkretna. Upewniła się, 

że organizacje harcerskie działające na terenie szkoły generalnie nie muszą obawiać się opłat za 

pomieszczenia, wystarczy porozumienie zawarte z dyrekcja danej placówki, co jest podstawą do 

zwolnienia z wszelkich opłat.  

Piotr Zieliński potwierdził, że istnieje możliwość z bezpłatnego korzystania z pomieszczenia 

szkolnego, które nadal jest pomieszczeniem szkolnym pod warunkiem, że drużyna harcerska jest 

złożona z uczniów danej szkoły. 

Anna Ruszewska podziękowała za aktywny udział w obradach. Poinformowała jedocześnie, że 

następne posiedzenie Komisji Oświaty i Wychowania odbędzie się w I Liceum 

Ogólnokształcącym z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej. Zaproszenie 

otrzymała osobiście od Pani Dyrektor Doroty Jabłońskiej. 

 

Więcej wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 

Na tym protokół zakończono.     

                                                                

                                                        Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania 

  Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                                  Anna Ruszewska 
Protokół sporządziła:     

Danuta Teresa Skucz  

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


